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JOŽE TANKO: Hvala lepa za besedo in vsem prav lep pozdrav. Spoštovani predsednik 
vlade. 18. novembra 2008 ste, ne prvič, izjavili, da bo nova vlada zamenjala le državne 
sekretarje, "kadrovska metla" pa se bo ustavila na ravni direktorjev direktoratov. Zamenjav v 
direktoratih, uradih in službah v prvem obdobju po imenovanju nove vlade naj ne bi bilo. 6. 
decembra 2005 pa ste v izjavi za Televizijo Slovenija izjavili naslednje: »Dajem tukaj, pred 
ljudmi obljubo, da ne bom zamenjal niti enega človeka na javni funkciji, če ne bo 
utemeljenega suma, da ni dobro opravil svojega dela. Niti z eno besedo ga ne bom vprašal 
kateremu svetovnemu nazoru ali politični opredelitvi pripada.« V nasprotju s tema izjavama 
pa so bili zamenjani direktorji direktoratov: primarij Jože Arzenšek, dr. Igor Šalamun, mag. 
Bojan Škoda, mag. Sabina Koleša in Simon Starček; generalni sekretarji ministrstev: mag. 
Elda Gregorič Rogelj, Vida Borovinšek, mag. Alojz Durn, Marjana Cvenkel Lesjak, Tomaž 
Rozman, Franc Pristovšek, Martin Plut; direktor UKOM mag. Anže Logar; v.d. uprave KAD 
mag. Uroš Rožič; nadzorniki v Elektru: mag. Andrej Aplenc, Jure Čater, dr. Leon Cizelj, Janez 
Horvat, Franc Lavrič; v KAD: Boris Zupančič, Jernej Pavlin, mag. Jože Sečnik; v SOD: dr. 
Matej Breznik, mag. Tomaž Rožen, mag. Tomaž Perše; predsednik in člani sveta JAPTI: 
Martin Bratanič, mag. Sabina Koleša, mag. Robert Miha Bolta; predsednik in člani upravnega 
odbora Inštituta za narodnostna vprašanja: Andrej Meglič, Pavle Ferluga, mag. Andrej Vrčon; 
predsednik in člani filmskega sklada: Igor Prodnik, Stane Malčič in Jože Pogačnik. Sprašujem 
vas ali so ti postopki zamenjav potekali po tako imenovani vaši kadrovski paradigmi ali ne? 
In ali še vedno menite, da se kadrovski vrtiljak vrti v skladu z vašimi napovedmi? Hvala.  
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Gospod predsednik, prosim. 
 
PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Vedno, tudi sedaj sem prepričan, da so človeški 
viri, človeški kapital največ, kar ima poleg drugih primerjalnih vrednosti Slovenija in da mora 
vlada skrbno ravnati z njim. Tako tudi počne - v skladu z obljubami, ki jih je dala.  
 
Ker ste naštevali imena je prav, da tudi jaz povem nekaj v zvezi s tem. V državni upravi je 
123 položajnih delovnih mest - generalni sekretarji na ministrstvih, direktorji direktoratov, 
predstojniki vladnih služb, predstojniki organov v sestavi itn.. Do sedaj je bilo razrešenih 13 
položajnih uradnikov ali 10%. Nobena od teh zamenjav ni bila politično motivirana. Od 
trinajstih zamenjav jih je šest zaprosilo za razrešitev. V treh primerih je šlo za sporazumni 
dogovor med uslužbencem in ministrom. V štirih primerih se je minister odločil za zamenjavo 
na podlagi določb 83. člena Zakona o javnih uslužbencih. V enem izmed teh zadnjih štirih 
primerov je uslužbenka, ki je bila razrešena, razporejena na drugo položajno delovno mesto 
na drugem ministrstvu. V tem mandatu ni bil zamenjan noben načelnik upravnih enot. V 
preteklem mandatu, če se prvič in morda zadnjič sklicujem na obdobje pred začetkom 
mojega mandata, je na primer minister po izteku mandata imenoval 18 načelnikov upravnih 
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enot brez javnega natečaja. Vsi razrešeni uradniki na položajih, ki so bili pred tem javni 
uslužbenci so ostali na visokih delovnih mestih, kar jim omogoča normalno strokovno 
sodelovanje tudi v bodoče. Uvrščeni so v štiriinštirideseti plačni razred. Praviloma so prejeli 
še dodatnih pet plačnih razredov, kar pomeni, da prejemajo plačo za devetinštirideseti plačni 
razred.  
 
Očitek o političnem kadrovanju je, gospod poslanec Tanko, neupravičen tudi zato, ker je 
prejšnja vlada že po volitvah tik pred iztekom mandata, ko je opravila tekoče posle, od 143 
uradnikov, ki so bili v organih državne uprave zaposleni za določen čas, vezani na zaupanje 
predstojnika, zagotovila službo za določen in nedoločen čas kar 60 uradnikom - tistim, ki so 
štiri leta prejemali pet plačnih razredov višjo plačo, ker naj bi jim po izteku mandata delovno 
razmerje prenehalo. To pomeni 60 delovnih mest v kadrovskem načrtu, ki bi jih sicer lahko 
zaposlila nova vlada. Naj morda primeroma povem, da je v mojem kabinetu ostala tretjina 
prejšnjih nameščenih uslužbencev.  
 
Ostale razrešitve, ki jih prikazuje števec vaše stranke, so zaradi zamenjav v organih 
upravljanja - nadzorna sveta KAD in SOD, Javna agencija za podjetništvo in tuje investicije, 
Inštitut za novejšo zgodovino, Filmski sklad. Do zamenjav je prišlo v veliki večini primerov 
zaradi poteka mandatov članom nadzornih svetov oziroma uskladitve teh mandatov, ki bi se 
v kratkem iztekli ali pa iz krivdnih razlogov, kot je bilo to v primeru Filmskega sklada.  
 
Kar je najpomembnejše, v 17-ih letih tranzicije smo, mislim da vsi skupaj prišli do spoznanja, 
da je treba nekaj spremeniti, če želimo, da bodo na položaje, na katere jih imenuje vlada v 
okviru svojih pristojnosti, prišli najboljši med najboljšimi. Če bi nova vlada ubrala staro 
prakso, mislim da tega cilja ne bi dosegli. Zato smo se odločili za novo prakso. V četrtek je s 
polnimi pooblastili začel delati Kadrovsko-akreditacijski svet. To je posvetovalno telo vlade, ki 
ne prevzema odgovornosti vlade, ji bo pa svetoval pri odločitvah, ki so pomembne za to 
koga namestiti na položaj zato, da bo v skladu s pričakovanjem najbolje opravljal svoje delo.  
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Hvala lepa. Zahtevate dopolnitev odgovora? Prosim, 
gospod Tanko. 
 
JOŽE TANKO: Hvala lepa. Jaz bi pričakoval predvsem odgovor, kajti vprašal sem, ali so ti 
postopki zamenjav potekali po kadrovski paradigmi predsednika vlade ali ne? In ali menite, 
da se kadrovski vrtiljak vrti v skladu z vašimi napovedmi? Na to nisem prejel odgovora.  
 
Tudi politične zamenjave so se zgodile. Tipičen primer je menjava, recimo mag. Igorja 
Šalamona z mag. Janezom Kopačem. Dejali ste tudi, da se lomi stara praksa kadrovanja. 
Vendar vas seznanjam, da take prakse v prejšnjem mandatu, da bi politik postal predsednik 
družbe, ni bilo. In če samo spomnim, pred nekaj dnevi je bil na čelo Nove Ljubljanske banke 
imenovan dr. Draško Veselinovič, politik, ki je kandidiral na listi LDS, bil tudi izvoljen na listi 
LDS, vendar se je mandatu poslanca odpovedal, ker je prevzel direktorsko mesto v tej 
družbi. To imenovanje kaže tudi na to, da hočete poleg politike obvladovati tudi še vso 
drugo sfero. Govori se tudi, da ste enega od kandidatov ali protikandidatov dr. Veselinoviča 
osebno povabili v svoj kabinet in ga prepričevali, da odstopi od kandidature in mu menda 
ponujali tudi mesto predsednika druge družbe. Prav tako je, recimo gospod Cvikl izjavil, da 
ima v svojem kabinetu ljudi, ki so drugačnega prepričanja in da jim ne more dati posla. 
Lahko rečemo, da jim noče dati posla - to je pravzaprav neka posebna oblika pritiska - in jih 
bo verjetno prerazporedil. Tudi vaš kolega Vlačič je povedal že po nekaj dnevnih, da vodstvo 
železnic ne uživa več njegovega zaupanja in to še preden je dobil poročilo o poslovanju. 
 
Sprašujem vas, koliko zamenjav na osnovi tega postopka - najprej diskvalifikacija, to se pravi 
očrnitev v očeh javnosti, potem pa likvidacija oziroma zamenjava - še načrtujete, ker se 
revizija napoveduje vsevprek? Hvala. 
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PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Gospod predsednik, prosim. 
 
PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Javnosti sem odkrito povedal in naj to povem tudi 
temu visokemu zboru, da se nikoli nova praksa ne uveljavi brez težav. Tudi ta nova praksa, 
ki jo uveljavljamo ni bila spočeta brez težav, vendar jo uveljavljamo in njeni rezultati se bodo 
prej ko slej pokazali. Ta visoki zbor je lahko prepričan, da jaz osebno in moji ministrski kolegi 
in kolegice delajo vse za to, da bi spremenili prakso, ki je škodovala Republiki Sloveniji v 
času tranzicije, ker je bil politični plen prevelik in je ogrožal tisti interes, ki je bistven - 
namreč, da opravljajo pomembne položaje v imenu Republike Slovenije ljudje, ki so za to 
najbolj poklicani. Zato vam še enkrat povem, tudi če so bile na začetku mandata kakšne 
težave, skušnjave, pritiski - vse to je bilo - smo se na to hitro odzvali in ustanovili Kadrovsko-
akrediticijski svet, ki je posvetovalno telo in bo imelo pri nadaljnjih odločitvah vlade 
pomembno vlogo. Še enkrat naj vam zatrdim, da je v primerjavi s prejšnjim mandatom prišlo 
do zamenjav, ki so minimalne. V prihodnje boste lahko sledili praksi, ki bo drugačna - to vam 
zagotavljam, ker je to stvar, na kateri stoji ali pade nova politika vlade, nova paradigma - za 
njo stojim, za njo tudi moje ministrice in ministri. Moram pa upoštevati, da imajo svoja 
pooblastila in svoje pristojnosti in moram upoštevati njihovo suverenost. Prav zato, ker so 
osebnosti, ki razmišljajo s svojo glavo in ker so suverene osebnosti morajo imeti tudi svoj 
krog pooblastil, ki jih izkoriščajo in jih morajo izkoriščati zato, da bi opravili posel v skladu s 
pričakovanji tega visokega zbora. Torej, naj še enkrat rečem. Bili smo takoj na začetku 
mandata soočeni s staro prakso, s starimi pritiski, s starimi skušnjavami, da bi vlada, 
politične stranke zastopane v koaliciji delale po starem. Temu smo se odločno uprli. Postavili 
smo novo institucijo, ki je posvetovalno telo. Svoje delo je začela opravljati v četrtek. 
Pozorno spremljajte kaj se bo dogajalo v prihodnje in dobili boste zagotovila, da je nova 
praksa v naslednjem času premagala staro. In to bo velika pridobitev za to državo.  
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Hvala lepa. Gospod Tanko, prosim.  
 
JOŽE TANKO: Hvala lepa. Odgovori predsednika vlade niso zadovoljili in niso zadovoljivi. 
Nasprotno, potrjujejo, da se kadrovski pristop, kot je bil napovedan, ne izvaja. Bil je 
predstava za javnost - korak, ki so mu mnogi nasedli. Obljuba, da ne bo zamenjan niti en 
človek na javni funkciji brez utemeljenega suma, da ni dobro opravil svojega dela je bila v 
treh mesecih tega mandata že velikokrat snedena oziroma prelomljena. Zato v skladu z 
drugim odstavkom 246. člena državnemu zboru predlagam, da državni zbor na naslednji seji 
opravi razpravo o odgovoru predsednika vlade. Primeri kot so Logar, dr. Veselinovič, 
predčasne zamenjave v nadzornih svetih in na direktorskih mestih v  družbah, napovedi 
ministrov, da direktorji nimajo več njihovega zaupanja, čistke po direktoratih in na uradniških 
mestih kažejo, da ste se menjav lotili brezobzirno, grobo, tudi s pritiski - veliko 
novozaposlenih pa kot za šalo preskakuje pet plačilnih razredov. Čeprav ste izjavili, da so se 
z ustanovitvijo KAS-a zmanjšali pritiski, je še isti dan minister Lahovnik izjavil, da KAS sploh 
ne deluje. In kot smo videli kasneje je minister Lahovnik imel popolnoma prav. Ta organ ne 
deluje tudi danes - to se pravi, bo šele začel delovati. Tudi, ko bo deloval, bo le krinka, le 
maska za politično pokrivanje izključno političnih odločitev. Tudi na osnovi sklepa vaše vlade 
se pripravlja zelo natančen popis vseh, ki so se zaposlili med 3.12.2004 in 21.11.2008, torej 
točno v mandatu prejšnje vlade. Po izjavah sodeč oziroma tem popisu - prijelo se ga je ime 
t.i. »Cviklov seznam za odstrel« - se pravi, da se na tem področju zelo aktivno dela. Dejali 
ste, da se lomi stara praksa. Imate prav, kajti tega v prejšnjem mandatu ni bilo. Nastaja 
oziroma gradi se nova praksa - vaša praksa, ki gradi na delitvi »vaši-naši« in to kljub vaši 
drugačni napovedi. Predlagam, da državni zbor odloči o zahtevi za razpravo o odgovoru 
predsednika vlade. Upam, da boste koalicijski poslanci ta predlog tudi podprli. Hvala lepa.  
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Hvala lepa. O predlogu poslanca gospoda Jožeta 
Tanka, da državni zbor na naslednji seji opravi razpravo o odgovoru predsednika vlade, bo 
državni zbor odločil v četrtek 29. januarja 2009 v okviru glasovanj. Poslansko vprašanje 



 

Gregorčičeva 20, 25, 1000 Ljubljana, Slovenija, telefon: 01 / 478 10 00, faks: 01 / 478 17 21, www.kpv.gov.si 
 

predsedniku Vlade bo postavil gospod Zmago Jelinčič Plemeniti - poslanska skupina 
Slovenske nacionalne stranke.  
 
ZMAGO JELINČIČ PLEMENITI: Hvala lepa. Lep pozdrav vsem skupaj! Gospod 
predsednik, sprašujem vas, kako boste ukrepali glede dosedanje nedejavnosti pristopnih 
organov pri pridobivanju dokumentacije in ostalih stvari ob vstopanju Hrvaške v zvezo 
NATO. Dejstvo je, da smo dobili celo vrsto nekakšnih dokumentov pa nobenega pravega. 
Dobili smo poročila o pristopu k zvezi NATO, ki so bila podpisana s strani generalnega 
sekretarja NATO - najprej Robertsona, potem pa Jaapa de Hoop Shefferja, ki se jih pošilja 
vsem članicam. Ni pa bilo tukaj zraven tistih dokumentov, na osnovi katerih so bila pisana ta 
poročila. Dejstvo namreč je, da je NATO vojaška organizacija, v kateri so politični zemljevidi 
eden od osnovnih inštrumentov njihovega delovanja. Dejstvo je tudi, da je Hrvaška že maja 
leta 2005 oziroma že z začetkom leta 2004 v NATO pakt pošiljala dokumentacijo, kar je 
seveda napisano tudi pri tem poročilu generalnega sekretarja NATO pakta Robertsona, kjer v 
37. točki poročila piše pri obrambnih planih, da je Hrvaška finalizirala listo nalog v zvezi z 
obrambnimi situacijami, med katerimi je prva naloga obramba teritorija Hrvaške. Ob tem 
dokumentu je bilo priloženih nekaj zemljevidov. Nobenega od teh zemljevidov nismo videli. V 
tistem času je bil vodja misije pri NATO v Bruslju gospod Šinkovec. Zdaj ne vem, ali je bil 
nesposoben, ali mu je bilo čisto vseeno. Ampak dejstvo je, da teh dokumentov on ni poslal v 
Slovenijo. Ali pa jih vlada skriva. Tukaj sta dve opciji - in mi moramo videti te zemljevide, 
drugače bomo zopet nasedli.  
 
Zanimivo je, da podobno nasedanje je v zgodovini bilo samo enkrat in to je bilo fatalno. Ko 
je leta 1938 britanski ministrski predsednik Chamberlain nasedel Hitlerju, da bo vse mirno 
uredil, potem je pa Hitler zasedel Sudetenland in seveda vemo kako se je vse skupaj 
razpletlo. Mislim, da ne smemo dovoliti, da bi vi dobili takšen naziv, kot ga je dobil gospod 
Chamberlain. Mislim, da je to odveč. Zato sprašujem kako boste popravili napake, ki so jih 
delali dosedanji kadri na določenih pozicijah, ki niso opravljali ali pa niso hoteli opravljati 
svojega dela v korist Republike Slovenije? 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Hvala lepa. Gospod predsednik.  
 
PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: V Bukarešti je lani pomladi potekalo srečanje 
voditeljev vlad in držav članic zveze NATO, kjer so se odločili povabiti dve novi članici - 
Albanijo in Hrvaško. Pred tem so potekala pogajanja, v katerih je bila predložena tudi 
dokumentacija. Jaz sem si dokumentacijo temeljito pogledal in v dokumentaciji ni nič takega, 
kar bi lahko skrbelo ta državni zbor. Slovenska vlada lani spomladi ni imela nobenih razlogov 
za zadržek, da ne bi povabila Republike Hrvaške v zvezo NATO. Danes sem obveščen, da je 
Odbor za zunanjo politiko s potrebno večino predlagal državnemu zboru, da ratificira 
protokol o vstopu Hrvaške in Albanije v zvezo NATO. To je dobra odločitev. Še enkrat 
ponavljam: mislim, da so pogajalci, na koncu vlada, lansko leto svoje delo opravili skrbno. Ni 
bilo nobenih zadržkov za to, da slovenska vlada, skupaj z ostalimi vladami držav članic zveze 
NATO ne bi povabila Hrvaške in Albanije v zvezo NATO. Sedaj pa je na državnem zboru, da 
potrdi verodostojnost, kajti v tem času - od lanske spomladi do danes - se okoliščine, ki so 
botrovale naklonjenemu stališču slovenske vlade do vstopa Hrvaške v zvezo NATO lani 
spomladi niso v ničemer spremenile. Jaz si želim, da bi državni zbor v četrtek, ko bo odločal 
o ratifikaciji protokola, s potrebno večino to tudi potrdil in dokazal svojo zrelost. Nenazadnje 
gre tudi za vprašanje verodostojnosti.  
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Hvala lepa. Želite dopolnitev odgovora? Prosim. 
 
ZMAGO JELINČIČ PLEMENITI: Hvala lepa. Moram reči, da to, gospod predsednik, ni bil 
odgovor. Govorite o zrelosti in kredibilnosti, jaz pa mislim, da je človek zavezan, še posebej 
pa vi, svoji lastni domovini. To, da je nekdo v Bukarešti obljubil neki sosednji državi vstop, 
ne pomeni nič. To pomeni samo, da takrat niso imeli nobenih dokumentov in, kot vidim iz 
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vašega odgovora, tudi danes država Slovenija nima relevantnih dokumentov. Konec koncev 
Hrvatje so v svojem letnem nacionalnem planu za leto 2006-2007 mirno uporabljali v 
dokumentaciji ime in naziv »Savudrijska vala«. Mislim, da že to dosti kaže na to kaj Hrvatje 
imajo in česa Slovenija nima. Pa vendar bi Slovenija lahko dobila vso dokumentacijo. 
 
Glede naših interesov. Poglejte kaj se je zgodilo 1982, ko je Argentina zasedla sporno 
ozemlja Falklandskih otokov ali pa »Islas Malvinias«, kot pravijo Argentinci. Britanska država 
je takoj reagirala in poslala vojake 20.000 kilometrov stran, medtem ko naša država 
Slovenija ni zmožna zaščititi svojih državljanov 100 kilometrov stran iz Ljubljane. Mislim, da 
je to zelo sramotno. In primerjajmo se z Estonijo, ki je pokazala - majhna država - izreden 
pogum napram Rusom, ko so odstranili tisti vojaški spomenik iz druge svetovne vojne. Kaj 
pa mi? Mi pa lastnega ozemlja ne upamo ščititi. Da ne bi govoril o Grčiji, ki jo je Evropska 
unija zavirala pet let pri vstopanju v Evropsko unijo in ko Grčija zdaj od leta 2001 noče 
dovoliti Makedoniji vstopa v NATO pakt zaradi imena! Mi pa smo pripravljeni poklekniti, kljub 
temu, da nam Hrvatje kradejo lasten slovenski nacionalni teritorij, kolikor ga niso ukradli že 
po drugi svetovni vojni. 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Gospod predsednik Vlade. Prosim.  
 
PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Tisto, kar je pomembno za odločitev državnega 
zbora v četrtek, je dejstvo, da se okoliščine po odločitvi slovenske vlade lani spomladi, da 
povabi Hrvaško v zvezo NATO, niso v ničemer spremenili. Dokumentacija ni razlog za to, da 
bi imel kdo tukaj pomisleke. Imeli ste jo na voljo pogledati - v njej ni nič spornega, v 
dokumentaciji ni nič spornega. Jaz sem v petek prišel na Odbor za zunanjo politiko in ker 
sem vedel, da so nekateri pomisleki ali so kakšna odprta vprašanja, kakšni sumi, dvomi, 
predlagal, da se v petek omogoči poslankam in poslancem vpogled v dokumentacijo. 
Poslankam in poslancem ni bilo nič skrito glede dokumentacije - tudi zaradi tega, ker v 
dokumentaciji ni nič takšnega, kar bi lahko te dvome tudi potrjevalo. Zato je toliko bolj 
pomembno, da zavoljo dejstva, da ne lani spomladi, ne sedaj nimamo zadržkov, ki bi nas 
branili pred sprejetjem protokola izkoristimo četrtek kot dan, ko bomo s svojim glasom 
potrdili verodostojnost Republike Slovenije in okrepili njen ogled v mednarodni skupnosti.  
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Hvala lepa. Gospod Zmago Jelinčič Plemeniti. Prosim. 
 
ZMAGO JELINČIČ PLEMENITI: Hvala lepa. Gospod predsednik, tudi zdaj mi niste 
odgovorili na moje vprašanje in sodim, da Slovenija mora dobiti odgovor na ta vprašanja, ki 
jih ves čas zakrivate in jih nočete razkriti. Dejstvo je, da dokumentacija, ki jo ima Slovenija ni 
popolna. Razlog zakaj, je tudi moje vprašanje, ko sem vprašal kako boste ukrepali glede 
dosedanje nedejavnosti pristojnih organov pri dobavljanju te dokumentacije. Mislim, da ne 
smemo dovoliti, da se zadeva tako enostavno pelje kot se tukaj v Sloveniji hoče peljati. Ne 
smemo pozabiti tudi... 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Gospod... 
 
ZMAGO JELINČIČ PLEMENITI: Pojasnil bom kaj bom zahteval. 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Ali želite dati predlog za razpravo o odgovoru 
predsednika Vlade? 
 
ZMAGO JELINČIČ PLEMENITI: Tako je. 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: To me zanima, zato se morate najaviti prosim, zato 
da bomo vsi mi vedeli za kaj gre. 
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ZMAGO JELINČIČ PLEMENITI: Gospod predsednik vem, izkoristil sem nekaj mojega 
časa, tudi to priznam - dobro ste izpeljali, pa vendar to nameravam narediti. Ampak 
pojasnilo mislim, da je potrebno. Ne smemo pozabiti tudi kaj se dogaja z Italijani in v navezi 
s Hrvati. Namreč Frattini je pred kakšnimi desetimi dnevi bil na Hrvaškem in so podpisali 
memorandum o vrnitvi 1472 nepremičnin v Istri zaradi tega, ker Hrvaška računa po vstopu v 
Evropsko unijo, da bo od Srbije zahtevala nazaj tisti del do Zemuna, ki je bil nekoč hrvaški in 
v zameno, za katerega je beograjska komunistična partija Hrvatom dala slovensko Istro. 
Frattini je pripravljen te zadeve speljati in na tihem delajo zadaj. Drugače pa je potrebno 
vedeti, da je Evropska unija potihoma za zaviranje Hrvaške tako pri vstopanju v NATO pakt 
kot pri vstopanju v Evropsko unijo. Mene pa skrbi nesposobnost naših ljudi, ki ne znajo najti 
teh dokumentov ali pa jih nočejo najti. Ali bo res morala Slovenska nacionalna stranka 
plačati še nekaj denarja na Hrvaško, da bomo mi prinesli dokumente, tako kot smo že razne 
tajne dokumente o podobnih kupčijah pred leti nosili sem gor in jih kazali v državnem zboru. 
Mislim, da je to prekleto žalostno in zato, gospod predsednik, zahtevam v imenu Slovenske 
nacionalne stranke, da se v skladu z drugim odstavkom 246. člena poslovnika državnega 
zbora o tem opravi široka razprava v državnem zboru. Mislim, da ne smemo prikrivati dejstev 
pred slovensko javnostjo in da ne smemo dovoliti, da bodo naši zanamci čez nekaj časa 
kazali na ta državni zbor kot na izdajalsko organizacijo. Hvala.  
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Hvala lepa. O predlogu poslanca, gospoda Zmaga 
Jelinčiča Plemenitega, da državni zbor na naslednji seji opravi razpravo o odgovoru 
predsednika vlade, bo državni zbor odločil v četrtek, 29. januarja 2009, v okviru glasovanj. 
Poslansko vprašanje predsedniku vlade bo postavil mag. Radovan Žerjav, poslanska skupina 
Slovenske ljudske stranke. Prosim, gospod Žerjav. 
 
MAG. RADOVAN ŽERJAV: Hvala lepa, gospod predsednik. Spoštovani predsednik vade, 
ministrica in ministri, spoštovane kolegice in kolegi! Že več mesecev beremo veliko o 
gospodarski in finančni krizi. Vzporedno s tem beremo tudi napovedi vade, da bo s celovitimi 
ukrepi posegla v to dogajanje in rešila iz dneva v dan težjo situacijo. Kaj konkretnega smo 
do sedaj naredili za slovensko gospodarstvo? Pripravljenih je bilo nekaj novel zakonov - 
novela zakona o javnih financah, ki naj bi kreditnim institucijam zagotavljala pridobitev 
finančnih virov, ki bi jih le-te uporabile za spodbujanje gospodarske aktivnosti in za 
zagotovitev ustrezne kreditne podpore gospodarstvu in prebivalstvu; novela zakona o 
davčnem postopku, ki bi razbremenila gospodarstvo v smislu izboljšanja likvidnostnega toka; 
novela zakona o delnem subvencioniranju polnega delovnega časa, gre za ukrep, ki je po 
naši oceni namenjen v prvi vrsti delavcem, ne podjetjem; in novela zakona o davku od 
dohodka pravnih oseb, ki bi lahko pomenila resno razbremenitev gospodarstva, vendar smo 
z omejitvijo olajšave na 30.000 evrov zakon pohabili. Omenjeni ukrepi so po našem mnenju 
preblagi, skromni, predvsem pa ne pomenijo neke resne pomoči slovenskemu gospodarstvu, 
ki se je znašlo v zelo težki situaciji. Po naši oceni nastajajoče gospodarsko-finančne krize s 
temi ukrepi ne bo možno zajeziti. Po drugi strani v zadnjem času poslušamo razpravo o tem, 
kateri funkcionar, minister ali poslanec si sam plača kosilo, kavo ali rezano cvetje za 
dekoracijo svoje mize. Nastalo je celo neke vrste tekmovanje, kdo bo s svojim predlogom o 
varčevanju bolj inovativen in bolj všečen svojim volivcem. Dejstvo je, da so to simbolna ali 
pa solidarnostna dejanja, ki ne bodo rešila težav, v katerih smo se znašli, so pa seveda 
odlična medijska tema.  
 
V poslanski skupini Slovenske ljudske stranke to razpravo ocenjujemo kot neresno. Še 
posebej zaradi tega, ker ob napovedanih ukrepih še nismo zasledili nekega resnega 
programa o tem, kako in na kakšen način bo varčevala vlada. Govori se sicer o mnogih 
ukrepih…dvaindvajset. Veliko se v zadnjih dnevih govori tudi o perverzni nagradi, ki bi jo naj 
dobil bivši predsednik uprave NLB. Beremo tudi o obljubah ministra za pravosodje o 
povišanju plač itd.. Sprašujem vas, gospod predsednik Vlade, kdaj bo Vlada nehala metati 
državljankam in državljanom pesek v oči in končno resno in odgovorno pristopila k reševanju 
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težav? Zanima me, kako vlada misli resno varčevati in kakšne ukrepe še predvidevate za 
pomoč slovenskemu gospodarstvu? 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Hvala lepa. Gospod predsednik, prosim. 
 
PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Vsi skupaj na pozabimo, da nova slovenska vlada 
opravlja svoje delo dobra dva meseca. To ni opravičilo, je pa pojasnilo za to, da lahko brez 
zadržkov rečem, da je vlada reagirala v tem času hitro in konkretno. Pred časom je državni 
zbor slišal vladne ukrepe, v katerih je skupni obseg javnofinančnih spodbud v industrijskem 
sektorju za leto 2009 predviden v višini 858 milijonov evrov ali 2,13 GDP. To je popolnoma 
primerljivo z nemškim paketom stimuliranja gospodarstva. Poglejmo sedaj konkretne ukrepe, 
ki so bili sprejeti in tiste, ki jih načrtujemo.  
 
Zavedamo se problema odpuščanja, zato smo sprejeli zakon o delnem sofinanciranju 
skrajšanega delavnega časa. Država bo v pavšalnem znesku subvencionirala vse prispevke 
na račun krajšega delovnega časa in del plač zaposlenih. Ukrep je namenjen podjetjem in 
seveda njihovem zaposlenim iz realnega sektorja, ki nimajo dovolj naročil in se zato z delavci 
dogovarjajo za krajši delovni čas. Ukrep je vreden 230 milijonov evrov, je začasne narave in 
je spet popolnoma primerljiv z ukrepi, ki jih izvajajo nekatere druge evropske države. SID 
banka je poslovnim bankam že plasirala sredstva v višini 474 milijonov evrov za financiranje 
naložb in oziroma obratnih  sredstev podjetjem in osebam javnega prava. S tem za 
slovensko gospodarstvo rešujemo problem dostopnosti do sredstev, kar je velik problem, 
tako na globalnem kot na slovenskem finančnem trgu in mu dajemo nov zalet. Držimo 
obljubo o spodbujanju razvoja gospodarstva. Kondicijo moramo ohraniti tudi v času krize. 
Vlada je povečala sredstva za sofinanciranje nakupa tehnološke opreme malim in srednjim 
podjetjem v letu 2009 za 16 milijonov evrov, zaradi česar bo gospodarstvo letos namesto 
načrtovanih 99 projektov tehnoloških posodobitev imelo možnost izvesti kar 223 takšnih 
projektov. S tem zagotavljamo povečano konkurenčnost slovenskega gospodarstva. Do sedaj 
sprejeta zakonodaja bo gospodarstvu prinesla najmanj 150 milijonov evrov razbremenitve. S 
1. januarjem 2009 je bil dokončno ukinjen davek na izplačane plače, zaradi česar bo 
slovensko gospodarstvo razbremenjeno za dodatnih 250 milijonov evrov.  
 
Zaradi direktnih razbremenitev slovenskega gospodarstva trpi javnofinančna vzdržnost. Zato 
smo začeli z varčevalnimi ukrepi. V četrtek bo vlada obravnavala približno trideset takih 
ukrepov in javnost bo z njimi seznanjena. Tudi glede plač in nagrad je vlada priporočila 
upravnih družbam v večinski lasti države, da se odpovedo izplačilu nagrad v letošnjem letu. 
Tudi sam sem, kot veste, in ministri, dal zgled v tem smislu. Vlada torej dela hitro in 
učinkovito.  
 
Poglejmo kaj načrtuje za prihodnost. Prvič: Garancijska shema ponujena bankam za splošno 
kreditiranje, individualna poroštva države za zadolževanje podjetij pri bankah, 
dokapitalizacija SID banke in povečanje varnostnih rezerv SID banke zaradi prevzemanja 
neposredno in dodatnih tveganj in izpostav; ukrep za spodbujanje izvoznih aktivnosti 
podjetij, ki zajemajo sprostitev limitov za netržna zavarovanja izvoznih kreditov in investicij 
ter uvedba dodatnih oblik netržnih zavarovanj, ukrepi za mala in srednja podjetja na 
domačem trgu, ki zajemajo uvedbo pozavarovalne sheme za zavarovanje kratkoročnih in 
srednjeročnih kreditov malih in srednjih podjetji, vzpostavitev sklada financiranja za majhna 
in srednja podjetja v Sloveniji s strukturnimi sredstvi po vzoru Jeremie. Potrebna strukturna 
sredstva obsegajo približno 50 milijonov evrov. Skratka vlada, jutri bo zasedala njena krizna 
skupina, se zaveda težkih okoliščin, v katerih smo. Spričo zunanjepolitičnih, zlasti zunanje-
poslovnih okoliščin, ki smo jim priča v državah, s katerimi ima Slovenija najbolj intenzivne 
poslovne stike, lahko pričakujemo v nadalje poslabšanje situacije. Slovenija bo promptno 
odreagirala na to situacijo s primernimi ukrepi in kot rečeno, s primerljivimi ukrepi kot jih 
sprejemajo družbe, s katerimi se želimo v prihodnje primerjati. 
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PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Hvala lepa. Želite dopolnitev odgovora? Prosim, 
gospod Žerjav. 
 
MAG. RADOVAN ŽERJAV: Hvala lepa, gospod predsednik vlade, za ta odgovor, ki je bil 
zelo vsebinski. Želim pa vas samo spomniti, da smo v tem zboru, v državnem zboru, 
razpravljali predvsem o tisti številki, ki je namenjena za subvencioniranje delovnega časa in 
ugotavljali, da je mnogo, mnogo prenapihnjena. Namreč, če bi jo razdelili na zaposlene po 
60 evrov na delavca na mesec pride številka, ki je previsoka. Pravzaprav bi vsi delavci bili 
deležni te subvencije. 
 
Druga zadeva, ki je - pravzaprav govorimo več ali manj samo o malih in srednjih podjetjih - 
nekako pričakujemo, da bi se pogovarjali tudi o velikih. Ampak nekaj drugega sem vam želel 
položiti na srce. Sam sem v svoji razpravi, ko smo imeli na temo, torej zakon o davku od 
dohodka pravnih oseb, obžaloval, da je bila omejena olajšava za investicije. Govorim vam iz 
prakse - tukaj sem govoril sicer o eni zgodbici, danes pa na splošno. V času konjunkture in 
velikega optimizma, ki je bil v slovenskem gospodarstvu, so mnogi predsedniki uprav, so se 
mnoga podjetja lotila zahtevnih investicij, najemala za to kredite - v tem se je čas spremenil. 
Bojim se, da bo zaradi tega spremenjenega časa in neposluha države za te investicije lahko 
prišlo do zaustavitve teh investicij, še hujše pa bi bilo, da bi podjetje zaradi teh investicij 
propadalo. Hvala lepa. 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Hvala lepa. Gospod predsednik. 
 
PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Še enkrat vam želim zagotoviti, da v času, ki je bil 
vam in nam na voljo nismo zamudili priložnosti za to, da bi se odločili za ukrepe, za katere 
smo bili in smo prepričani, da so ta hip najprimernejši. Naslednji meseci bodo pokazali ali 
smo imeli prav ali ne. Nihče danes ne more z zanesljivostjo povedati kako se bo nadaljevala 
kriza. Prve ocene kažejo, da bo daljša, kot se je sprva pokazalo in globlja. Zaenkrat Slovenija 
ni v recesiji - je ena redkih držav v območju evra, ki je sicer razglasilo recesijo, ki ima še 
vedno pozitivno rast. Mi bomo storili vse za to, da Slovenija v recesijo tudi ne bi prišla. Zato 
bomo sprejemali ukrepe, ki pa, žal, zaradi omejenosti fiskalnih virov zahtevajo strukturne 
spremembe. V te strukturne spremembe bo vlada tudi ugriznila. To bo kislo jabolko, ki bo 
zahtevalo veliko poguma in veliko preudarnosti in seveda tudi velikopoteznosti. Krizna 
skupina ministrov bo na paketu teh ukrepov prvič začela delati jutri. Javnosti jih bomo 
predstavili takoj, ko bo mogoče - o njih bomo razpravljali s socialnimi partnerji in kolikor bo 
mogoče tudi v temu visokemu domu. Predvidevamo, da bo ta drugi paket ukrepov še 
uspešnejši od tega prvega, ki bo po našem mnenju pokazal dobre rezultate. 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Hvala lepa. Poslansko vprašanje predsedniku vlade 
bo zastavil gospod Bojan Kontič, poslanska skupina Socialnih demokratov. Prosim. 
 
BOJAN KONTIČ: Hvala lepa. Gospod predsednik državnega zbora, predsednik vlade, 
ministrice in ministri, kolegice in kolegi. Slovenija se danes tako kot ves svet sooča z izzivi, ki 
jih prinašajo zaostrene svetovne gospodarske razmere. Tako smo zapisali v koalicijski 
sporazum, ki je nastajal v času, ko smo še v tej dvorani slišali, da je govorjenje o krizi 
govorjenje na pamet, da krize ni in to od tistih, ki so nas kasneje opozarjali, da vlada 
prepočasno ukrepa in to počnejo še danes. Aktivno socialno partnerstvo in močna civilna 
družba sta za koalicijske partnerje pogoj za legitimne in strokovno premišljene odločitve. 
Vem, da od vsega začetka obdobja te vlade poteka - in to zelo intenzivno socialni dialog - 
socialni dialog tako znotraj Ekonomsko-socialnega sveta kot širše, kjer se vključuje tudi t.i. 
civilna družba, kjer lahko govorimo celo več kot o socialnem dialogu - lahko govorimo o 
razvojnem dialogu. Predsednika vlade sprašujem, kako potekajo ti dogovori in pogovori, 
kakšni so rezultati in še kar je bolj pomembno kakšni so obeti? Hvala lepa. 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Hvala lepa. Gospod predsednik, prosim. 
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PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Bil sem med prvimi predsedniki strank, ki so 
lansko leto opozarjali na to, da se čas konjunkture v globalni ekonomiji izteka in da prihaja 
čas finančne in gospodarske negotovosti. To se da dokazati. Povedal sem, da se prav zaradi 
tega, ker prihaja čas, ki bo zahteven, Socialni demokrati odločamo za to, da želimo prevzeti 
skupaj z našimi koalicijskimi partnerji odgovornost za premagovanje teh težav - to pa zato, 
ker verjamem, da je mogoče te težave premagati pod pogojem, da imamo prefinjen občutek 
za socialni dialog. Zato se je vlada takoj po njeni inavguraciji odločila, da ima serijo 
razgovorov, ki želijo okrepiti zaupanje med socialnimi partnerji, da bomo ukrepe, ki jih bomo 
sprejemali tako, da bo breme prenašanja gospodarske in finančne krize porazdeljeno 
pravično in da se bomo vsi v tej deželi počutili v tem smislu varne, ko bomo šli skozi hudo 
uro sprememb, skozi katere bo potrebno iti, da bomo na koncu izšli kot zmagovalci. 
Pripravljamo Razvojni dialog. Slišali in pogovarjali smo se delodajalci, z delojemalci, 
pogovarjali smo s predstavniki nevladnih organizacij, starejših, mlajših, s predstavniki 
univerze, akademije znanosti in umetnosti in nenazadnje tudi s predstavniki kmetstva - vse 
zato, da bi se v drugi polovici februarja srečali na pravi seji Razvojnega dialoga, kjer bomo 
ocenili ukrepe, ki jih je sprejela vlada za nazaj in slišali tudi prve predstavitve predlogov, ki 
jih vlada pripravlja za naprej. Tam bo priložnost, da bodo socialni partnerji povedali ali 
podpirajo strateško usmeritev vlade ali ne in v katero smer naj krene vlada, da bo uživala 
njihovo zaupanje. Prav tako bomo okrepili delo Ekonomsko-socialnega sveta in ne nazadnje 
moja osebna želja je, da bi v tem državnem zboru prišlo do sporazuma med strankami, ki so 
zastopane v tem visokem domu, o našem skupnem načrtovanju potrebnih ukrepov za 
premagovanje krize in za ukrepe, ki so potrebni za to, da skozi premagovanje krize Slovenija 
zažene nov razvojni zagon. 
 
Skratka, nobenega od pogovorov, ki sem ga imel ne obžalujem. Tudi socialni partnerji, ki so 
z nami sedeli ga ne obžalujejo, pa je to terjalo veliko časa. Potrebujemo zaupanje v tej 
državi, da lahko z ukrepi, ki bodo primerni, ki bodo enakomerno in sorazmerno porazdelili 
breme zmage nad krizo, v katero gremo. Mislim, da si vse to zasluži potrpežljivost z vseh 
strani. Vlada si bo za to tudi naprej prizadevala in glede tega je visoki zbor lahko trdno 
prepričan, da od tega tudi ne bomo odstopali. Hvala lepa. 
 

 


